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Ledare Sandra Weckström

Året börjar närma sig sitt slut, sorgligt 
nog. Jag välkomnar julen och nyår med 
öppna armar men blir ledsen av tanken 
av att styrelseåret faktiskt snart är slut 
för min del, ifall man får ansvarsfrihet 
då. Allt roligt har ett slut, som det sägs.

För mig betyder jul att åka hemhem till 
Västra Nyland för att spendera dagarna med 
familj, vänner och släkt. Varje familj har 
olika traditioner, i vår familj är traditionen 
att fira juldagen med min mors släkt, alltså 
morbror, moster och morföräldrar som i år, 
till skillnad från ifjol, endast är en. I år har 
det varit mycket tal bland kompisar i Åbo 
ifall utgång den 25:e är okej eller inte. För 
mitt kompisgäng från gymnasiet har det 
varit en tradition sedan vi fyllde 18. För mig 
betyder det en extra chans att tillbringa tid 
med gamla vänner hemifrån, då (nästan) 
alla oftast är hemma hos sina föräldrar. 

Mellandagarna spenderas hemma (eller 
på jobb) och nyår firas med gamla eller 
nya vänner. Det blir oftast lite strul med 
nyår och det planeras alltid i sista stund.

Ibland önskar jag att jag kunde åka bort 
över jul och nyår och glömma julklapps- 
och matstressen hemma hos mamma 
och pappa. Ibland önskar jag att allting 
vore som förut. Att mormor skulle sjunga 
julsånger vid matbordet, att morfar lagat 
den godaste julmaten och att jag och 
min syster turvist delade ut paketen ur 
julgubbens säck. När man mistar en nära 
släkting som alltid funnits där på julhelgen 
känns det extra jobbigt med traditioner. 
Lyckligtvis skapas dessa traditioner i olika 
livsskeden och om 10 år ser antagligen 
julen helt annorlunda ut jämfört med idag.

Sandra Weckström, PR-chef 

Sidu mojn!Sidu mojn!
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Kuratorspalt  Felix RäykkyläFelix Räykkylä

Kurator 19 uppmanar till överdriven 
glöggkonsumtion under juletiden. 

fortsätta som Kurator, men jag har 
dessvärre redan förpliktat mig till 
andra äventyr. I Danmark. Så därför 
lämnar jag Nationen i Kurator Electa 
Lundströms ytterst kapabla händer.

Med detta sagt skulle jag även vilja tacka 
Emma, Topias, Elin, Hanna, Sandra
och Jokke för att ha hjälpt mig med 
att sköta denna fina Nation som 
vi har detta år. Och jag vill även 
tacka alla Nationens funktionärer.

I min första Kuratorspalt avslutade 
jag med ett bevingat uttryck från min 
familj så det är bara rätt att jag i min 
sista knyter ihop spalterna med en till.

Skräppor på er alla! *
(och God Jul)

Eder Kurator 
Felix Räykkylä

* Vad min moster brukar säga när hon 
avlägsnar sig efter något familjeevenemang.

Nu är det mörkt ute och julen närmar sig. 
En ny styrelse är vald och endast julgasquen 
är kvar i kalendern (i skrivande stund). 
Otaliga julfester på arbetsplatser eller 
föreningar ska ännu firas och den stora 
tillsammans med familj och släktingar 
skall planeras (trots allt planerade tycks 
den ändå alltid bli råddig i min familj). 
Och med det närmar sig även nyår och 
därmed irrelevansen som det brukar 
kallas bland styrelser.  Styrelsens jobb 
är dock inte ännu över, då en mycket 
stor och fin julklapp som kommer 
att ges extremt försenat åt nationens 
verksamhetsgranskare ännu ska knåpas 
ihop. Den och bl.a. testamenten åt den 
blivande styrelsen och funktionärer.

Under det gångna året har det ordnats ett 
stort antal evenemang, enligt Facebook 
lite över 30 stycken beroende på vad man 
klassar som evenemang och ifall man 
inte räknar med de som blivit inställda 
(de var ytterst få som tur).  Jag hoppas att 
ni, nationens medlemmar, har tyckt om 
åtminstone några av dessa evenemang. 
Ifall inte så skicka klagomejl till vår epost. 
Eller om ni har förslag på evenemang som 
borde ordnas skicka dem också. Så finns 
dessa färdigt i vår inbox för när Styrelse 
2020 tar över.

När jag började mitt år som Kurator hade 
jag en del storslagna idéer. Vissa, som 
medlemskap för alumner, genomfördes, 
andra blev inte av. När jag nu sitter och 
sörplar i mig kopiösa mängder glögg och 
funderar på året som gått så skulle jag 
göra vissa saker annorlunda. Men det 
är säkert på samma sätt för de flesta. Jag 
kom även fram till att jag gärna sku vilja 

Nylänningar och vänner,Nylänningar och vänner,
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Inspektorns hälsning Linnéa HenrikssonLinnéa Henriksson

Den nya julens kontroverser

Julen har alltid ansetts vara en tid som 
borde vara varm och vänlig i gemenskap, 
men som i praktiken lika ofta 
kännetecknas av undertryckta konflikter 
och ensamhet. Gemensamt för de flesta 
är ändå ett visst överflöd i mat och därtill 
mer och mindre prylar. Men julen är inte 
som förut. Det leder till en del nya typer 
av konflikterande fenomen, som man kan 
fundera lite på till glöggen och mandlarna.

* Julen är inte längre vit. Det är inget 
roligt att ta en stärkande promenad 
efter jullunchen i spöregn och 
mörker. Det uppvägs bara lite av 
att led-tekniken gjort att varje hus 
numera kan lysa som i Amerika.
* Barn tror inte längre på 
tomten. Barn är inte längre 
intresserade av julklappskatalogen.

* Barn är inte längre intresserade av 
julkalendern på teve. Barn är inte längre 
intresserade av andra julkalendrar, än 
de som innehåller mycket choklad eller 
alternativt en lite leksak varje dag. Barn 
lär sig inte längre julsångerna i skolan. 
Barn är egentligen bara intresserade 
av det som finns i deras telefon.

* Ingen behöver längre någonting. 
Ingen vill egentligen längre ha 
någonting, trots att man står där 
och tummar på ett par mörkröda 
kökshanddukar, som skulle passa så fint 
till jul. Antikonsumtionsrörelsen föreslår 
immateriella julklappar; utfärder, 
föreställningar, konserter. Det är svårt 
att förverkliga eftersom ingen har tid 
för utfärder och föreställningar. Eller 
också kan man inte de där julsångerna, 
som skulle sjungas gemensamt. Morfar

föreslog att julklappsfrågan skulle lösas 
genom att alla får ge bort var sin dikt till 
någon. Om alla har samma beläsenhetsprofil 
är det kanske en lösning, men i familjer 
som består av ingenjörshjärnor 
finns kanske inga dikter att ge bort.

* Julmaten är ett knepigt kapitel. Skinkan, 
laxen och sillen kan svårligen definieras 
som vegetariska. För den som inte tål 
spannmål är julkaffet en prövning, med 
pepparkakor och saffransbullar. Den 
som lagar maten behöver större fantasi 
och kompromissförmåga. Den som inte 
tål choklad får gå i ide till midsommar.

* Kyrkan är out, även om julhelgen är en 
av de helger som drar mest folk dit. I andra 
sammanhang betonas vikten av att logga ut 
ibland, att meditera (över kloka meningar 
eller inget alls), det välgörande i att sjunga 
tillsammans och behovet av andlighet. Att 
helga vilodagen, andakten och psalmer 
är förstås inte alls samma sak, eftersom 
det står en envis skäggig gubbe i vägen.

God jul, var ni än befinner er!
Inspektor



Den första snön har fallit och året 2019 håller på att närma sig sitt slut. Nya 
motgångar och nya besvikelser lär väl stå bakom knuten, med nya nerskärningar 
i studiestödet och en bakfulla som blir allt värre med årens gång. Nåjaa, före jag 
drar in er alla i en depression ska jag ge ordet till en mer positivt inställd grupp 
av Nylänningar. Dessa Nylänningar ser hoppfullt mot året 2020 och har avgett 
nyårslöften för att hålla året på räls. Men vilket löfte hör till vem, kan du kombinera 
Nylänning med nyårslöfte? 

NyläNNingars nyårslöften

A. "Mitt nyårslöfte för 
2020 är att varje vecka 
testa ett nytt recept!"

B. "Har ett nyårslöfte att 
få mitt kandibetyg klart."

C. "Att studera mera."

D. "Mitt nyårslöfte för 
kommande år är att 
inte hoppa av skolan."

1. Emelie Suni, Borgå
Tradenom

3. Alexander Hindrén, 
Ekenäs
Finska

2. Emilia Mattsson, 
Borgå

Offentlig förvaltning

4. Jonne Kunnas, Sibbo
Farmaci
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E. " Jag ska tänka en 
gång extra, varje gång 
jag är på väg att dra ett 
pappaskämt."

F. "Jag har inte gett 
nyårslöften på flera år 
men nu vill jag göra det. 
Jag lovar mig själv att 
skriva färdigt min gradu 
under 2020. Tråkigt löfte 
kanske, men det behöver 
göras. Kämpa på alla som 
är i samma situation!"

5. Mats Rosenqvist, 
Snappertuna

Tyska

6. Jalo Rämö, Borgå
Redovisning

Rätt svar: 1-D, 2-F, 3-C, 4-D, 5-E, 6-A

Text: Leif Andersson



Vintern är här vilket betyder att det äntligen är dags att börja elda ljus. Att elda ljus
som doftar gott höjer mysfaktorn samtidigt som hemmet börjar dofta gott. Därför 
har jag plockat fram några av mina favorit ljus som jag nu vill dela med er. Ljus 
finns i många olika former, dofter och priser och dessa tre alternativ är väldigt olik 
varandra i alla klasser. 

NN tipsar: Ljus som doftar gottNN tipsar: Ljus som doftar gott

Text & bild: Charlotta Weckström

Det första ljuset jag vill presentera är ett av 
IKEA:s populära ljus. Dessa ljus finns i olika 
storlekar och även i formen av värmeljus. Ljuset 
är i doften vaniljglass och heter Sinnlig. Doften 
är väldigt söt och passar den som gillar en stark 
vaniljdoft. Ljuset kostar 1,99€. Jag plockar med 
mig dessa i kassen varje gång jag är på IKEA.

Det andra ljuset är mitt favorit ljus. På bilden 
kan ni se att jag inte börjat elda det ännu. Det 
beror på att det doftar så gott att jag inte vill 
”slösa” det. Jag skulle inte säga att det doftar jul, 
kanske hellre väldigt söta nybakta kex. Ljuset 
kommer från märket Yankee Candle och doften 
heter Christmas Cookie. Dessa ljus kan vara 
svåra att hitta i Finland. På nätet kan du hitta 
Yankee Candle-ljus på nordicfeel.fi, lyko.fi och 
exakt detta ljus kan du hitta på thecandleshop.
fi. Jag kan även rekommendera dofterna Clean 
cotton och Fireside treats. Detta ljus kostar 
kring 15€ beroende på varifrån man köper det.

Det sista ljuset är ett ljus från H&M. På H&M 
home kan man hitta en massa relativt billiga ljus 
som doftar gott. Jag köper ofta ljus som har en 
söt vaniljdoft, men detta ljus som jag fick i gåva 
avviker sig från dessa. Detta ljus är ett väldigt 
fräscht ljus som heter Sandalwood. Jag hittade 
inte exakt detta ljus på hemsidan, men doften 
finns i andra behållare. Ljuset kostar 4,99€.
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Klubbistipset Jokke Seppelin

Tjaba! Stysseåret är nästan slut, 
vilket är ganska skönt men också 
sorligt på sitt sätt. Jag ska ta 
chansen att tacka alla som hjälpt 
till med arbetet och allt nytt shacki 
man lärt känna. I år ska jag fira jul 
hos släkten i Vasa. Det blir skönt 
att åka bort och ta jullov efter, 
vad de som stressar skulle kalla, 
en stressig höst (jag stressar inte 
som tur). Vi brukar fira varannan 
jul i Vasa och varannan i Esbo/
Kyrkslätt och Vasa jularna brukar 
vara lite lugnare, så de blir helt 
skönt. Här kommer nu årets sista 
klubbistips. Inte mimosas utan...

Christmosa
 

Du behöver: 
2 äppel 

2,3 dl tranbär 
2,3 dl gröna druvor 

2,3 dl kolsyrad druvsaft 
Frön från granatäppel 

En flaska skumppa 

Skär äpplen och sätt frukterna i en skål. Häll sedan i druvsaften 
och skumppan just före servering. Detta recept borde räcka till 8 

personer.
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Värdinnans tips  Hanna Rautiainen
Här kommer ett recept på pekanpaj som 
passar bra till både julen och till nyår eller 
till vilken kaffebjudning som helst. Servera 
med vispgrädde eller vaniljglass.

Så här gör du:

Om man är lat kan man köpa en färdig deg 
från frysdisken men se till att den är för söta 
pajer. Ifall man orkar laga degen själv så skall 
man ta det rumsvarma smöret och blanda 
med saltet, sockret (ca 0,5 dl) och mjölet. 
När man blandat tills det ser ut som smulor 
slänger man i ungefär en matsked kallt 
vatten så att degen går att forma till en 
enhetlig klump. Sätt i lite mer vatten om 
det inte vill hållas ihop. Tryck ut degen i en
pajform och nagga degen med en gaffel, 
förgrädda pajskalet i 10 minuter i 175 
grader. Medan pajskalet är i ugnen gör 
man fyllningen genom att slänga alla 
ingredienser utom ägget i en kastrull och 
koka upp de i ca 4 minuter. Nötterna kan 
man hacka före man slänger i dem om 
man vill. Vispa lätt ägget och vispa ner det 
i kastrullen då fyllningen kokat färdigt. 
Man bör vara snabb då man vispar ner 
det annars börjar ägget tillagas och det 
vill man inte. Sedan tar man ut pajskalet 
och häller i fyllningen. Dekorera med hela 
pekannötter om du köpt extra. Sedan in i 
ugnen i ca 40-45 minuter. Låt pajen svalna 
en aning innan servering. Själv tycker jag 
bäst om den när den fått stå övernatten.

Pekanpaj

Du behöver:

Deg: 
100 g smör 

2 dl vetemjöl 
En skvätt vatten, en 
nypa salt & en näve 

socker 
 

Fyllning: 
1,5 dl ljus sirap 

1 dl muscovado socker 
100 g smör 

1 ägg 
125 g pekannötter

150 g hackat godis/ 
choklad
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UtläNNingen Jessica JokinenJessica Jokinen

Bonjour, Nylänningar och vänner!

Mitt namn är Jessica Jokinen och jag 

fungerade som sekreterare vid NN år 

2018. Jag har inte synts till på NN:s 

evenemang under det senaste halvåret 

på grund av utbytesstudier i Genève.

Här studerar jag juridik och inter-

nationella relationer, vilket jag trivs 

väldigt bra med även om studie-

takten för tillfället har tagit ledningen.

Under detta halvår har jag hunnit 

utforska större delen av landet, ätit 

massa ost(fondue) och choklad samt 

träffat nya bekantskaper från olika delar 

av världen. Genève är en lätt stad att

greppa och jag kände mig fort som 

hemma. I staden kan du bland annat 

besöka vackra Genèvesjön med 

fontänen Jet d’Eau, gröna parker, ett 

flertal internationella organisationer 

och mysiga julmarknader i december.

Även om jag trivs med min tillvaro, 

är det definitivt inte en budgetstad 

och det svider i plånboken de 

gånger jag äter eller dricker ute, 

åker tåg eller måste betala oväntade 

kostnader. Skollunchen kostar runt 

8 euro, så när jag kommer tillbaka 

känns nog lunchen i Gado lyxig!



Text & bild: Jessica JokinenText & bild: Jessica Jokinen
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Jag rekommenderar varmt att åka till 

Schweiz ifall ni eftertraktar kvalitativa 

studier, en vacker miljö för vandring 

och skidning samt möjligheten att 

använda ett nytt språk. Jag åkte 

till Genève utan några som helst 

kunskaper i franska och jag har 

klarat mig, även om det sannerligen 

inte varit lätt att leva i en vardag där 

jag lätt hade kunnat bli bortsåld. 

Det var allt för mig. Ser framemot 

att träffa er under nästa termin!
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Felix "kan int, har BD" RäykkyläFelix "kan int, har BD" Räykkylä

Årets bästa: Att komma undan med att Årets bästa: Att komma undan med att 
jämföra vår äldsta vännation med en jämföra vår äldsta vännation med en 
ondskefull intergalaktisk rymdtrollkarl/ondskefull intergalaktisk rymdtrollkarl/
rymdkejsare.rymdkejsare.

Årets sämsta: Händelser kl.5 på natten i Årets sämsta: Händelser kl.5 på natten i 
Bern. Korkade beslut kl.5 på natten i Lund.Bern. Korkade beslut kl.5 på natten i Lund.

Detta har jag lärt mig: Var inte vaken kl.5 Detta har jag lärt mig: Var inte vaken kl.5 
på natten. Rikssvenskar är bara PK när de på natten. Rikssvenskar är bara PK när de 
är nyktra. Bästa sushin får man på Rå Epok är nyktra. Bästa sushin får man på Rå Epok 
i Lund.i Lund.

Elin "Svepsson" KarlssonElin "Svepsson" Karlsson

Årets bästa: Schweiz och alla Årets bästa: Schweiz och alla 
andra resor, vår årsfest vecka och andra resor, vår årsfest vecka och 
att tvinga kuratorn ta på sej blond att tvinga kuratorn ta på sej blond 
peruk och röd långklänning. Och peruk och röd långklänning. Och 
såklart alla nya vänner. såklart alla nya vänner. 

Årets sämsta: Att aldrig få svar på Årets sämsta: Att aldrig få svar på 
mejl.mejl.

Detta har jag lärt mig: Många vet Detta har jag lärt mig: Många vet 
väldigt lite och man ska aldrig väldigt lite och man ska aldrig 
dricka absint.dricka absint.

Stysse '19:s bästa och sämsta
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Emma ”Shakki och shakkis protokoll” Emma ”Shakki och shakkis protokoll” 
LundströmLundström

Årets bästa: Årsfestveckan lätt men Årets bästa: Årsfestveckan lätt men 
på god andra plats kommer vårbalen på god andra plats kommer vårbalen 
i Uppsala! Utöver dessa evenemang i Uppsala! Utöver dessa evenemang 
måste jag nog säga att det bästa med måste jag nog säga att det bästa med 
året har också varit att få träffa så året har också varit att få träffa så 
mycket nya människor! mycket nya människor! 

Årets sämsta: Att det försvunnit en hel Årets sämsta: Att det försvunnit en hel 
del pengar från bankkontot.del pengar från bankkontot.

Detta har jag lärt mig: Att jobba med Detta har jag lärt mig: Att jobba med 
olika människor i grupp är inte alltid olika människor i grupp är inte alltid 
så enkelt, men saker har en tendens att så enkelt, men saker har en tendens att 
lösa sig och bli bra till slut!lösa sig och bli bra till slut!

Topias ”Vittu Topi” MannistoTopias ”Vittu Topi” Mannisto

Årets bästa: Alla de otroligt roliga Årets bästa: Alla de otroligt roliga 
festerna och resorna inlands och festerna och resorna inlands och 
utomlands som man har varit med utomlands som man har varit med 
på. Bastubadande i Schweiz var en bra på. Bastubadande i Schweiz var en bra 
episod. Samt alla underbara människor episod. Samt alla underbara människor 
man lärt sig känna. man lärt sig känna. 

Årets sämsta: Alla krabbisar, morkkisar, Årets sämsta: Alla krabbisar, morkkisar, 
pengaförluster, hjärtesorg, stress och pengaförluster, hjärtesorg, stress och 
allt springande hit och dit. Speciellt allt springande hit och dit. Speciellt 
krabbisen efter att man druckit bl.a. krabbisen efter att man druckit bl.a. 
Hiroshima-drinks på SB eller fyra liters Hiroshima-drinks på SB eller fyra liters 
öltorn på Heidi’s.öltorn på Heidi’s.

Detta har jag lärt mig: Samarbete krävs. Detta har jag lärt mig: Samarbete krävs. 
Var inte heller rädd att fråga efter hjälp Var inte heller rädd att fråga efter hjälp 
när du behöver det. Allt går inte heller när du behöver det. Allt går inte heller 
alltid som på Strömsö. Bråka inte med alltid som på Strömsö. Bråka inte med 
ÅsNas ordförande.ÅsNas ordförande.

Text & bild: Stysse '19
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Hanna ”Vittus dieter” RautiainenHanna ”Vittus dieter” Rautiainen

Årets bästa: Alla roliga evenemang man har Årets bästa: Alla roliga evenemang man har 
haft möjlighet att delta i.haft möjlighet att delta i.

Årets sämsta: Alla + kilon man fått av all Årets sämsta: Alla + kilon man fått av all 
krapulapizza.krapulapizza.

Detta har jag lärt mig: Att samarbeta med Detta har jag lärt mig: Att samarbeta med 
andra kanske inte är det värsta som finns.andra kanske inte är det värsta som finns.

Jokke "All aboard the hype train" SeppelinJokke "All aboard the hype train" Seppelin

Årets bästa: Resan till Schweiz och Lund Årets bästa: Resan till Schweiz och Lund 
och att man har haft möjligheten att gå och att man har haft möjligheten att gå 
representera på alla årsfester. Överlag har representera på alla årsfester. Överlag har 
hela året varit en enda fest.hela året varit en enda fest.

Årets sämsta: Att hela tiden måsta vara på Årets sämsta: Att hela tiden måsta vara på 
telefonen och följa med hundra olika chattar telefonen och följa med hundra olika chattar 
på Whatsapp. Jag är inte gjort för sånt.på Whatsapp. Jag är inte gjort för sånt.

Detta har jag lärt mig: Att man inte alltid Detta har jag lärt mig: Att man inte alltid 
måste vetää täysii och jag har kanske blivit måste vetää täysii och jag har kanske blivit 
lite bättre på tidsplanering (fortfarande heller lite bättre på tidsplanering (fortfarande heller 
inte min starka sida). inte min starka sida). 

Sandra "Däckström" WeckströmSandra "Däckström" Weckström

Årets bästa: Resan till Schweiz, årsfestveckan, Årets bästa: Resan till Schweiz, årsfestveckan, 
vårbalen i Uppsala (och alla nya vänner!).vårbalen i Uppsala (och alla nya vänner!).

Årets sämsta: Krabbisdagarna i mängder, Årets sämsta: Krabbisdagarna i mängder, 
sömnbristen, bankkontot på minus... (men så sömnbristen, bankkontot på minus... (men så 
värt det!)värt det!)

Detta har jag lärt mig: Jag är en lipsill, Detta har jag lärt mig: Jag är en lipsill, 
man får se mer än vad man vill av man får se mer än vad man vill av 
styrelsemedlemmarna, jag stressar för styrelsemedlemmarna, jag stressar för 
mycket. mycket. 
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Årets sista idrottsevenemang
Onsdagen 4e december och årets sista idrottsevenemang, liksom det 
sista jag ordnar på en tid med att tanke på att mitt år som idrotts-
minister lider mot sitt slut. Eftersom vi inte hade alltför mycket tid att 
planera, så körde vi med säkra kort och valde ett evenemang som i 
regel varit populärt - Bowlingen. 
 
Platsen var liksom förra året Aningais Bowlinghall - ett studentvänligt 
alternativ. Denna gång fick vi inte ett nytt rekord i antalet deltagare 
men ett bra spel blev det ändå. Spelande på plats var klubbis Jokke, 
Anton, Rebecca, Stefan och jag. Felix, vår kurator spelade inte utan 
utgjorde “hejarklack” istället. 
 
Först tog Jokke ledningen. Han fick åtminstone en strike och en spare. 
Själv kastade jag i rännan. Jag antog att Jokkes energidricka hade 
en magisk inverkan på koncentrationen vilket skulle  förklara hans 
övertag i början av spelet. Men längre än så hann jag inte fundera 
eftersom både mitt andra och tredje kast slog strike. 
 
Efter första spelet stod jag som vinnare med 30 poäng mera än tvåan-
utan hjälp av energidrycker. Vi hade dock under 20 minuter tid kvar 
så vi skulle inte hinna med ett spel till tyvärr. Så är det alltid med 
bowlingen. En timme räcker i medeltal till ett och ett halvt spel. Det 
verkar även bowling personalen vara medveten om och ser detta som 
en business taktik. Så vi hade inget annat val än att betala för en halv 
timme till. 
 
I detta spel klarade jag mig inte så värst bra. En strike lyckades jag 
få men även tillräckligt många missar. Nu när jag tänker i efterhand 
for säkert vartannat av mina kast i rännan. De andra lyste tur nog 
inte heller. Men sedan hände någonting. Stefan vaknade till liv och 
kastade tre strikes-han som nyligen legat under medeltalet steg på 
tre kast och tog ledningen! 20



Spelet började lida mot sitt slut och folk började bli trötta. An-
talet missar började överstiga antalet träffar och spelet började 
bli allt mera svårt att ta seriöst. Men även på de sista minuterna 
lyckades vår blivande kulturminister Stefan göra bra ifrån sig. 
På hans sista tur lyckades han inte få endast en strike, utan två 
stycken, så han fick ännu ett tredje kast där han slog en nia. Med 
denna poängsumma var det svårt att få något annat resultat än 
första plats. 
 
Efter andra spelet hade vi ännu 15 minuter tid kvar på banan. 
Istället för att låta värdefull tid gå till spillo så använde vi tiden 
till att testa olika kasttekniker. När vi tröttnade så började 
vi gå mot Skärgårdsbaren och nationskvällen. En kväll på 
Skärgårsbaren är alltid välkommen efter att ha “sportat” i flera 
timmar. Men först skulle vi äta, vi funderade på om det skulle bli 
Hesburger, McDonalds eller Burger King. Hesburger har man ju 
överkonsumerat efter att ha bott ett par år i den här staden, och 
McDonalds låg lite avsides. Så valet blev Burger King.
 

Text & bild: Thomas Fagergholm
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Pimp my julgransbollPimp my julgransboll
Fyra tomtenissar från PR-utskottet släppte sin kreativa sida fri och designade Fyra tomtenissar från PR-utskottet släppte sin kreativa sida fri och designade 
varsin julgransboll. Alla hade varsin julgransboll i styrox, men temat var fritt. varsin julgransboll. Alla hade varsin julgransboll i styrox, men temat var fritt. 
Vilket vi även ser i resultaten, då alla helt tydligt haft helt olika inspiration... Vilket vi även ser i resultaten, då alla helt tydligt haft helt olika inspiration... 

Resten av utskottet fick sedan ge vitsord, på en skala 1-5, och kommentarer Resten av utskottet fick sedan ge vitsord, på en skala 1-5, och kommentarer 
på dessa vackra skapelser, och resultatet ser ni nedan. Kanske någon av er får på dessa vackra skapelser, och resultatet ser ni nedan. Kanske någon av er får 
inspiration till skapa egna julgransbollar (sista minuten julklapp till släktingen inspiration till skapa egna julgransbollar (sista minuten julklapp till släktingen 
du glömt?).du glömt?).

Vilken är din favorit? Vilken är din favorit? 

PsykotomteNN “När du upplevt ett PsykotomteNN “När du upplevt ett 
par julgaskar för mycket”par julgaskar för mycket”

Artist: Jesse "Jesse" Nurminen Artist: Jesse "Jesse" Nurminen 
Medeltal:  Medeltal:  

Kommentarer:  Kommentarer:  
"Roligt motiv och passande till quoten "Roligt motiv och passande till quoten 
samt jultema" samt jultema" 
"Det här är var de flesta barns "Det här är var de flesta barns 
julmardrömmar innehåller: en julmardrömmar innehåller: en 
konfunderad, söndrig tomte utan konfunderad, söndrig tomte utan 
julklappar...UTAN JULKLAPPAR! Ring julklappar...UTAN JULKLAPPAR! Ring 
Polisen!" Polisen!" 
"Jag älskar bollen! Väldigt bra lagad och "Jag älskar bollen! Väldigt bra lagad och 
detta är exakt vad jag själv skulle kunna detta är exakt vad jag själv skulle kunna 
tänka mig att pynta granen med." tänka mig att pynta granen med." 
"En till välgjord julgransboll. Får dock "En till välgjord julgransboll. Får dock 
känslan av att tomten stirrar dömande på känslan av att tomten stirrar dömande på 
mig för att jag firar jul fast jag inte gjort mig för att jag firar jul fast jag inte gjort 
något vettigt under hela höstterminen."något vettigt under hela höstterminen."
"WOW, så kreativt! Dock ser den lite "WOW, så kreativt! Dock ser den lite 
skrämmande ut, så som julgubben när skrämmande ut, så som julgubben när 
man var 4 år. "man var 4 år. "
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AnkdammeNN “När alla känner alla”AnkdammeNN “När alla känner alla”

Artist: Alexander "Blommis" Blomqvist 
Medeltal:

Kommentarer:
"Helt bra idé med tanke på ankdammen, 
men jultemat saknas helt med denna boll.  
"Minen på ankan säger allt: "Alla kan inte 
hänga i en gran och alla vill inte hänga i en 
gran, ibland är det bara så". Ni har lagat en 
Ior-anka "
"Trodde först de va en banan. Jag gillar inte 
banan."
"Skulle definitiv hänga upp den i 
påskgräset."
"Gulisar i tankarna?"

FestmarskalkeNN “När festen aldrig FestmarskalkeNN “När festen aldrig 
tar slut”tar slut”

Artist: Jannica "Janni" Lindholm
Medeltal: 

Kommentarer:
"Bra lagat och roligt motiv på bollen passar 
ypperligt för NN" 
"En boll inspirerad av alla lillajulsfester man 
inte kommer ihåg. Annorlunda, excentriskt 
och framför allt... promillen. Jag gillar! ;)" 
"Väldigt påhittig, men skulle inte hänga den 
i min egen gran :)" 
"Vem vill inte ha en liten festmarskalk med i 
sitt julfirande?" 
"Rolig!! Vad har han i munnen?" 

23
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Smakliga måltider!NN-Kärlek “För att NN är värd all NN-Kärlek “För att NN är värd all 
denna tid och arbete”denna tid och arbete”

Artist: Julia "Julle" Kortelainen
Medeltal:

Kommentarer:
 "Perfekt lagad original NN och fin slogan"
"Varm och traditionell boll. Man vill ju 
nästan ha likadana vantar till fastlaskiainen. 
" in och man ser att personen lagt ner mycket 
tid på bollen. Passar NN perfekt.”
"Kreativt och vällagad! En varm julkäNNsla 
strömmar från bollen."
"Så fin och ser mysig ut." 

Text & bild: Jesse Nurminen, Alexander Blomqvist, Jannica Lindholm 
och Julia Kortelainen
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" Det var bättre förr" - Slaktgasquen" Det var bättre förr" - Slaktgasquen

En gasqueEn gasque: i Sverige (och här på 
NN), är i ett nötskal en snäppet 
finare sitz med dans (beroende på 
utrymmeskapacitet och kunskap 
såklart).

“Svinaktigt” beteende“Svinaktigt” beteende: Festglatt 
beteende av festens eldsjäl.

Slaktgasquen är faktiskt inte ett evenemang som är fullständigt gömd 
i den dimman vi kallar till det förflutna. Det är ett evenemang som 
lever kvar i form av Julgasquen. Julgasquen blev till när två olika lite 
mindre sitzer, julfesten och slaktgasquen, fusionerades för att forma en 
större fest och ge mera utrymme i kalendern. Men Julgasquen skulle 
inte existera utan Slaktgasquen eller Julfesten och den här gången 
berättar vi om den bättre av dessa två, den legendariska Slaktgasquen. 

Slaktgasquen var eller är (beror på 
hur man talar om den) en traditionell 
nyländsk studentikos fest vars ins-
piration kom från Sverige. Den var en 
sorts kombination av en gasque och 
slaktande av nationens “svin”. “Svinet”
är en student som under det gångna
året har betett sig “högst svinaktigt” på 
årets olika evenemang/fester och på 
grund av det bör slaktas. Slaktandet av 
svinet är en teatralisk ritual som görs 
med glimten i ögat och sker under 
middagen. Svinet kläs i en grisdräkt 
och bärs in och ställs liggandes på ett 

bord och den blir “skuren” i halsen 
och magen med en plastkniv. 
Skamligt eller inte så har personen 
ifråga nästan alltid sett det som en 
hederssak att bli utsedd till svin. 



Text: Sebastian StjernvallText: Sebastian Stjernvall
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År 1993 ordnades Slaktgasquen för första gången. Tidigare hade gristemat 
förekommit i andra former. Ursprungligen var det meningen att Slakt-
gasquen skulle ordnas i samband med en exkursion till Fiskars med besök till 
en riktig svingård. Själva gasquen skulle ordnas på Gillesgården dagen efter. 
Det blev tyvärr inte av. Men år 1994 slaktades svinet på publikens begäran. 
Själva grisdräkten syddes ihop i slutet av 90-talet av Birgitta Holmberg, mor 
till Eddi Holmberg (Klubbhövding 1997), Richard Holmberg och Henrik Lehelä 
(Klubbhövding 2009). Alla tre söner har i sin tur och ordning varit NN:s svin. 

Även om Slaktgasquen idag firas i form av Julgasquen, lever dess 
traditioner i Julgasquen nästan lika starkt som de alltid gjort, fast 
med tomteluvor och ett par julvisor därpå, är det det fortsättningsvis 
en av de mera efterlängtade evenemang bland de mest hängivna 
NN:arna. Folk är uppklädda och stämningen är avslappnad och fin. 
Ett perfekt evenemang för att festa loss när julen är bakom knuten. 

KuriosaKuriosa: Jag fick höra av Värmlands Nations Skattmästare (Nej, inte Tredje 
Qurator) att en motsvarande gasque firades även på Värmlands Nation i flera 
år, ända tills början av 2000-talet. Desto mera fick jag inte höra för vi blev 
avbrutna av ett tal. 



Jag har klättrat i ungefär 10 år och man kunde säga att det inte är den 
vanligaste hobbyn. Jag har även äran att jobba på en klättringsfirma i 
Helsingfors, KiipeilyAreena var man hittar mig på min fritid bakom 
disken eller på väggen, en plats jag varmt rekommenderar att besöka! 
Något som är väldigt coolt och aktuellt inom sporten just nu är att 
den för första gången är med som olympisk gren 2020, woo! Finland 
har också fått mera uppmärksamhet de senaste åren eftersom vi har 
världens svåraste ute boulder rutt (coolt va?) som heter Burden of 
Dreams och det finns en cool film också: The Lappnor Project. 

Sporten kunde man säga är tredelad: sportklättring (med rep), 
bouldering (utan rep) och speed (snabbhet på 15 meter). Personligen 
gillar jag mest sportklättring och mer specifikt lead delen. Inom 
sport kan man klättra med rep som är färdigt uppe vid toppen, då 
kallas det top-rep eller sen med att klippa in repet med ca en meters 
mellanrum på vägen upp, kallas leadklättring. Bouldering är då utan 
diverse redskap (skor behövs) ovanpå en madrass som är under ifall 
man faller och då man kommer ner. Oftast har boulder mera styrka 
framkallande rutter då de är mycket kortare. Speedklättring är inte 
en så stor grej i Finland ännu, tyvärr. Speed är ett väldigt intressant 
koncept där världsrekordet är 5,48 sekunder, helt sjukt ! Det är samma 
uppsättning varje gång och rutten är 15 meter.

Skulle säga att sporten är för alla, i alla åldrar bara man vill röra på 
sig. Har på hallen sett människor från 3 åringar upp till 80+ som 
klättrar. Klättring går långt ut på att det är mycket teknik, inte bara 
uthållighet och styrka (nog för att det kan hjälpa). Något som jag 
tycker är bra är att man brukar i början utveckla sina färdigheter

NyläNNingens hobby:

KlättringKlättring
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Text & bild: Tia Heimbürger

snabbt, vilket alltid känns positivt, men efter man kommit upp till 6a-
6b svårighetsgraden måste man träna lite mera och ha specifika mål.
Svårighetsgraden är i en skala mellan 1-9c, men lägsta svårigheten 
man brukar hitta inomhus är 3+/4a och svåraste kanske 8a+/8b. 

Jag har också tävlat inom klättring, men på grund av en skada några 
år bak har jag inte tävlat på en stund. Kanske ännu någon dag igen. 
Jag tävlade i leadklättring i både finska och nordiska mästerskap. 
Tävlingsformatet är svårt att förklara kort så kom och ryck mig i 
ärmen om du vill veta mera så berättar jag gärna. Om du vill gå och 
testa på klättring så finns det två ställen här i Åbo, Bouldertehdas 
och Kiipeilypalatsi, men personligen rekommenderar jag min 
hemmahall på Sundholmen i Helsingfors om man har chansen att 
besöka!  
 
God jul! 
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